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Zápis  

z 15. zasedání Akademického senátu UHK dne 26. 9. 2012 
______________________________________________________________ 

Přítomni:  

doc. Tatiana Gavalcová, dr. Karel Mls, dr. Petr Tučník (FIM), dr. Jitka Kühnová, doc. Jitka 
Málková, dr. Karol Radocha (PřF), Mgr. Jan Hloušek, dr. Karel Myška, dr. Martin Smutek 
(ÚSP), dr. Jaroslav Daneš, dr. Ladislav Koreň, dr. Martin Paleček (FF), dr. Václav Bělík, dr. 
Josef Kasal (PdF), 
 
Ladislav Chyba, Ondřej Košťál, Alena Vejsadová (FIM), Ondřej Novotný, Lenka Tesařová 
(PřF), Barbora Celá, Ivana Velčovská (ÚSP), Šimon Ováry, Martin Petrus (FF), Dagmar 
Novotná, Aleš Roubal, David Vahala (PdF). 
 
Omluveni: Mgr. Iva Bartošová (KAP za PdF), Bc. Josef Suchánek (SK za ÚSP), Vít Bárta (SK 
za FF). 

Hosté: prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor, Mgr. Petr Grulich, Ph.D., prorektor 
pro vnitřní záležitosti, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor, doc. RNDr. Pavel Trojovský, Ph.D., 
děkan PřF, JUDr. Miroslav Mitlőhner, CSc., ředitel ÚSP, Mgr. Václav Víška, Ph.D., proděkan 
PdF. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu.  

Program zasedání dle rozeslané pozvánky:  

1) Návrh na složení Vědecké rady UHK 2012 – 2016 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor). 

2) Smlouva o zřízení věcného břemene č. 918/2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor). 

3) Volební a jednací řád Akademického senátu PdF (předkládá doc. PhDr. Pavel Vacek, 
Ph.D., děkan PdF UHK). 

4) Volba předsedy Akademického senátu UHK (předkládá doc. RNDr. Tatiana 
Gavalcová, CSc., místopředsedkyně za komoru akademických pracovníků a zástupce 
předsedy AS UHK).  

5) Různé. 
 

Průběh jednání:  

Jednání zahájila doc. Gavalcová, místopředsedkyně KAP, dle Čl. 3, odst. 4, a) VJŘ AS UHK 
zastupující předsedu AS UHK ve smyslu vykonávání činností předsedu. Přivítala hosty: 
rektora prof. Hynka, jenž byl 18.6.2012 jmenován prezidentem republiky rektorem UHK 
a jeho funkční období 4 let začíná dnem 1.7.2012. Přivítala Mgr. Petra Grulicha, Ph.D., jenž 
se stal prorektorem UHK pro vnitřní záležitosti, dr. Stanislava Klika, kvestora UHK. Dále 
přivítala doc. Pavla Trojovského, děkana PřF, dr. Mitlőhnera, ředitele ÚSP, dr. Václava 
Víšku, proděkana PdF a statutárního zástupce děkana PdF. 

https://www.uhk.cz/cs-cz/Stranky/person.aspx?login=grulipe1
https://www.uhk.cz/cs-cz/Stranky/person.aspx?login=grulipe1
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Komentovala posun začátku jednání: stalo se tak na základě oficiální žádosti SK AS UHK, 
zaslané místopředsedou AS UHK za SK Alešem Roubalem mailem na adresu doc. Gavalcové. 
KAP a hosté předkládající materiály k jednání po dotázání neměli námitky, přesto několik 
ohlasů silně doporučuje vrátit se k ustálenému termínu zasedání 13:30. Doporučila kvůli 
tomu upravovat si časové priority, účast senátorů na jednáních je dle VJŘ AS UHK 
povinností.  

Doc. Gavalcová konstatovala usnášeníschopnost AS UHK, potřebná nadpoloviční většina 
členů každé komory (min. 8/15) podle prezenční listiny dosažena, v KAP přítomno 
14 senátorů, ve SK 11 senátorů.  

Dotázala se na návrhy na další body do programu, návrhy na změnu, doplnění nebo 
na změnu pořadí. Dr. Paleček požadoval věnovat se a diskutovat problémy s dodatkem 
k pracovní náplni pracovníka UHK, bude zařazeno do bodu Různé.  
 
Doc. Gavalcová navrhla doplnění programu bodem 5, před Různé, a posunout číslování: 
5. vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS UHK, senátora za PřF, důvod: Eva Hrdličková 
přestala být členkou akademické obce PřF (odešla studovat na jinou univerzitu), její mandát 
zanikl. Na výsledkové listině voleb, SK PřF, nejsou aktuálně žádní náhradníci: zbyli 2, z nich 
Radim Jakubínský dokončil studia na PřF v červnu 2012 a druhý, Jan Mocek, byl ze studia 
dnem 31.8.2012 vyloučen; tím všichni přestali být členy akademické obce a je nutné 
ve studentské části akademické obce PřF UHK vyhlásit doplňovací volby. 
  
S navrženým programem byl vyjádřen souhlas. 
 
Jednání:  
 
Bod 1. Návrh na složení Vědecké rady UHK 2012 – 2016 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor). 

Nově navržena VR UHK vychází z funkčního období rektora pro období let 2012 – 2016, 
návrh předkládá prof. Hynek, rektor UHK.  Do VR UHK je navrženo 39 členů z UHK 
a vysokých škol v ČR i zahraničí. Doc. Gavalcová požádala rektora o komentování materiálu 
(součást pozvánky).  

Rektor uvedl zejména nutnost mít personální pokrytí oborů vědecké činnosti rozvíjené 
na fakultách, například na PřF, členové navržené VR mají vztah k UHK.  

Doc. Gavalcová vyzvala k diskusi.  

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Doc. Gavalcová vyzvala ke schvalování návrhu na složení VR UHK jako samosprávného 
akademického orgánu ze zákona, podle § 9, f). Ve smyslu VJŘ AS UHK navrhla hlasování 
jako veřejné.  
 
V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 25 senátorů (KAP 14, SK 11).  Doc. 
Gavalcová požádala, aby se někdo ujal role skrutátora – přijala to Ivana Velčovská:   
 
hlasování: pro 25, proti 0, zdržel se 0.  
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Návrh na složení Vědecké rady UHK 2012 – 2016 předložený prof. RNDr. Josefem 
Hynkem, MBA, Ph.D., rektorem, byl schválen.  
 
Bod 2. Smlouva o zřízení věcného břemene č. 918/2012 (předkládá prof. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., rektor). 

Návrh smlouvy umožňuje instalovat přípojku vody po potřebu budovy čp. 573, v k.ú. Slezské 
Předměstí, předkládá AS UHK prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK, uvedením 
pověřil kvestora Ing. Stanislava Klika. Dokument obdrželi senátoři jako přílohu pozvánky.  

Kvestor dr. Klik: jde o smlouvu navazující na smlouvu o budoucí smlouvě k předmětné věci, 
tato už byla na AS UHK projednávána dříve, nyní jde o naplnění jejího obsahu, a odůvodnil 
podrobnosti uzavření smlouvy týkající se budovy UHK v ul. Víta Nejedlého.  

Uzavření smlouvy je právní úkon, vyžadující souhlas správní rady UHK; doc. Gavalcová se 
dotázala na projednání ve správní radě. Kvestor ing. Klik upřesnil, že projednání v AS UHK 
předchází jednání ve správní radě HK a přístup AS UHK ho usnadní.  

Diskuse k problematice nebyla.  

Závěr projednání plyne ze zákona, §9: AS veřejné vysoké školy se vyjadřuje k právním 
úkonům, které vyžadují souhlas správní rady veřejné vysoké školy podle § 15 odst. 1 písm. a) 
až d) zákona. K vyjádření formou souhlasu vyzvala doc. Gavalcová a ve smyslu VJŘ AS UHK 
navrhla hlasování jako veřejné.  

V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 25 senátorů (AK 14, SK 11).  
 
Skrutátor: Ivana Velčovská:  
 
hlasování: pro 25, proti 0, zdržel se 0.  
 
AS UHK projednal a souhlasí s uzavřením Smlouvy o zřízení věcného břemene, 
č. 918/2012, mezi UHK a Statutárním městem Hradec Králové z důvodu vybudování 
nové vodovodní přípojky pro budovu UHK v ul. Víta Nejedlého. 
 

Bod 3. Volební a jednací řád Akademického senátu PdF (předkládá PhDr. Pavel Vacek, 
Ph.D., děkan PdF UHK). 

Historie: VJŘ AS UHK je vnitřním předpisem PdF, tudíž součásti UHK, proto návrh je 
v agendě AS UHK. Návrh byl předložen AS UHK 13.6.2012, předseda AS PdF dr. Bělík ho 
jménem AS PdF ale stáhl ze zasedání s tím, že bude po úpravách a náležité aktualizaci 
předložen na některém z dalších zasedání.  

Smysl změny vedoucí k novele: doplnění předchozího předpisu o úpravu hlasování per 
rollam (barevně vyznačeno v materiálu, byl doručen senátorům s pozvánkou).  

Návrh novely předložil místo nepřítomného děkana doc. Vacka pan dr. Víška, proděkan PdF 
a statutární zástupce děkana PdF. Uvedl ji dr. Bělík, předseda AS PdF. Dokument byl 
předložen podruhé; zapracována možnost hlasovat i per-rollam. 
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Dotaz na stanovisko legislativní komise (LK) AS UHK: doc. Gavalcová se obrátila na dr. 
Hlouška, předsedu LK AS UHK, aby na základě předchozího jednání LK k předpisu přednesl 
stanovisko LK. Dr. Hloušek uvedl, že LK nemá námitky proti předloženému textu, má 
některé návrhy na úpravy, ty jsou technického nebo formálního charakteru, nemají vliv 
na věcný obsah a předložený text považuje LK za adekvátní a funkční.  

Doc. Gavalcová se dotázala na datum schválení předpisu v AS PdF: stalo se tak 12.9.2012.  

Diskuse k bodu se nekonala.  

AS PdF se uchází o schválení předpisu. Doc. Gavalcová uvedla, že jde podle zákona, §9, 
o schvalování vnitřního předpisu součásti vysoké školy hlasováním, ve smyslu VJŘ AS 
UHK navrhla hlasování jako veřejné.  

V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 26 senátorů (AK 14, SK 12, 
v průběhu jednání se ve 14:50 dostavil Bc. Martin Petrus).  
 
Skrutátor: Ivana Velčovská:  
 
hlasování: pro 25, proti 0, zdržel se 1.  
 
Novela VJŘ AS PdF ve znění předloženém dr.  Víškou, proděkanem PdF, byla 
schválena. 

Bod 4. Volba předsedy Akademického senátu UHK (předkládá doc. RNDr. Tatiana 
Gavalcová, CSc., místopředsedkyně za komoru akademických pracovníků a zástupce 
předsedy AS UHK).  

 
Doc. Gavalcová uvedla, že po odstoupení dr. Václava Víšky z funkce senátora i předsedy AS 
UHK v červnu 2012 je potřebné zvolit předsedu AS UHK. Uvedla postup volby dle čl. 7, (1) 
VJŘ AS UHK a konstatovala, že na mimořádném zasedání AS UHK dne 13.6.2012 se AS UHK 
usnesl zařadit volbu předsedy do programu jednání v září (26.9.2012). Dále uvedla, že volba 
bude probíhat tajným hlasováním, a to podle třetí části, Čl. 7, VJŘ AS UHK, k tomu jsou 
připraveny hlasovací lístky.  
 
Na základě návrhů byla ustavena volební komise pro volbu předsedy ve složení:  
dr. Kühnová, dr. Mls, Ivana Velčovská. V dalším řídila volbu předsedy AS UHK volební 
komise.  
 
Volební komise: 

- Vyžádala návrhy na kandidáta na předsedu AS UHK: navrženi byli - dr. Karel Myška 
(ÚSP), doc. Tatiana Gavalcová (FIM).  

- Žádné další návrhy na kandidáta na předsedu nebyly podány. 
- Dotázání na to, zda je dotyčný-ná ochoten kandidaturu přijmout: oba navržení 

vyslovili souhlas s kandidaturou. 
- Vyzvala nominované, aby se krátce představili, uvedli motivaci pro kandidování, 

představu o práci předsedy: 
- jako první se představil dr. Myška, uvedl přehled o studiu a zaměstnání, o odborné 

a vědecké práci, o řešení projektů a o představách vedení a o rolích AS. Doc. 
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Gavalcová vystoupila jako druhá v pořadí, rovněž uvedla informace o odborné práci, 
zapojení do projektů a o aktivitách v akademické sféře a AS UHK. 

 
Protože k vystoupením kandidujících nikdo nediskutoval, volební komise rozdala hlasovací 
lístky pro 1. kolo volby a uvedla instrukce pro vyplnění. Počet přítomných členů AS UHK byl 
v okamžiku volby předsedy 26. 
 
Přestávka, sečtení hlasů, oznámení výsledku:  

  
V 1. kole volby získal dr. Myška 14 platných hlasů, doc. Gavalcová 10 platných hlasů. Volební 
komise konstatovala, že žádný z kandidátů na funkci předsedy AS UHK nezískal potřebnou 
nadpoloviční většinu hlasů všech členů AS UHK, proto se bude konat druhé kolo voleb, 
do kterého postupují oba kandidáti. 
 
Volební komise:  
- rozdala senátorům hlasovací lístky pro 2. kolo, počet přítomných senátorů: 26; 
- po uskutečněné volbě a sečtení hlasů konstatovala stejný stav:   
 
Ve 2. kole volby získal dr. Myška 14 platných hlasů, doc. Gavalcová 10 platných hlasů. 
Volební komise konstatovala, že opět žádný z kandidátů na funkci předsedy AS UHK 
nezískal potřebnou nadpoloviční většinu hlasů všech členů AS UHK, proto podle VJŘ AS 
UHK se bude konat třetí kolo voleb. Oba kandidáti potvrdili, že se ho budou účastnit. 

 
Volební komise: 
- rozdala nové hlasovací lístky pro 3. kolo volby, počet přítomných členů AS UHK byl 

v tomto okamžiku 26. 
- po jeho provedení a sečtení hlasů oznámila:  

 
Ve 3. kole volby získal dr. Myška 16 platných hlasů, doc. Gavalcová 9 platných hlasů.  
 
Volební komise konstatovala, že ve 3. kole volby kandidující dr. Myška získal prostou 
většinu hlasů senátorů, proto na základě VJŘ AS UHK, na 15. zasedání   
 

PaedDr. Karel Myška, Ph.D., byl zvolen předsedou AS UHK. 
 
Doc. Gavalcová blahopřála dr. Myškovi jménem AS ke zvolení. Následně, na základě 
pověření zvoleným předsedou, se ujala vedení zasedání AS UHK i v další části.  
 

Bod 5. Vyhlášení doplňovacích voleb do SK AS UHK za PřF UHK. 

Doc. Gavalcová podle důvodů zmíněných v úvodu zasedání vyzvala postupovat podle  VJŘ AS 
UHK, Čl. 6 a vyhlásit doplňovací volby do SK AS UHK za PřF.  
 
K tomu na základě návrhů byla ustavena volební komise (VK) ve složení: 
dr.Kühnová, dr. Radocha, Lenka Tesařová. 

Po zvážení časových možností byl stanoven termín konání doplňovacích voleb na dny 25. 
a 26.10.2012, přesný čas a místnosti stanoví VK.  
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Souhlas: jde o rozhodnutí, proto hlasování. Doc. Gavalcová ve smyslu VJŘ AS UHK navrhla 
hlasování jako veřejné. V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 26 senátorů 
(AK 14, SK 12).  
 
Skrutátor Ivana Velčovská:  
 
Hlasováno: pro 26, proti 0, zdržel se 0. 
  
AS UHK vyhlašuje doplňovací volby do SK AS UHK za PřF UHK. Volby se budou konat 
ve dnech 25. a 26.10.2012. Pro přípravu a konání voleb byla AS UHK ustavena volební 
komise ve složení dr. Kühnová, dr. Radocha, Lenka Tesařová. 
 

Bod 6. Různé. 

Vystoupil dr. Paleček s dotazem na dodatek k pracovní smlouvě a o podmínkách vědecké 
práce a publikování výsledků v rámci možností, jak naplnit tuto smlouvu.  

Rektor prof. Hynek rozebral motivace vedení univerzity a fakult, upozornil na stále nízký 
vědecký výkon UHK a související únik bodů v RIV.  

Prorektor dr. Grulich objasnil smysl opatření, důsledky dosavadního stavu, krajní případy 
a jejich řešení.  

Dr. Paleček se dotázal na problémy spojené s výběrovým řízením (VŘ) a dynamickým 
nákupním systémem (DNS).  

Prof. Hynek uvedl, že proces VŘ je v současné době složitý z důvodu změny legislativy. 

K DNS vystoupil dr. Tučník s nabídkou zprostředkování dotazů dr. Klikovi v rámci jednání 
EK AS UHK dne 17. 10. 2012.  

Aleš Roubal předložil rektorovi, prof. Hynkovi, návrh seznamu členů kolejní rady. 

Doc. Gavalcová uvedla žádost prorektorky dr. Žumárové o stanovení termínu dalšího 
zasedání AS  UHK: V první polovině října bude v kolegiu rektora (3.10.) a následně ve SR 
UHK a VR UHK (dopoledne 24.10.) projednávána Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK 
a Institucionální rozvojový plán UHK pro rok 2013. Bude potřebné ji následně předložit 
k projednání a schválení do AS UHK a přitom musí být do 31.10.2012 na MŠMT. Proto je 
potřebné konat další zasedání AS UHK dne 24.10. odpoledne, což bude v zápisu ze zasedání 
uvedeno. 

Další bod: doc. Gavalcová uvedla, že je potřebné delegovat delegáta UHK do Rady VŠ, a to 
jako náhradníka do SK Rady VŠ (dne 13.9.2012 ukončil studium na FIM Bc. Ondřej Lébl, 
který byl delegátem UHK ve SK RVŠ). V této situaci se Bc. Martin Petrus, dosud náhradník, 
stává delegátem UHK, oznámení na Agenturu Rady VŠ zašle doc. Gavalcová. Je nutné ale 
volit jeho náhradníka podle Statutu Rady vysokých škol: nikdo další ze studentů UHK 
na konci roku 2011 už nekandidoval.  

Doc. Gavalcová podala návrh, aby studentská část akademických obcí fakult a ústavu 
nominovala náhradníka, a to do 17.10.2012. Nominovaní budou pozváni na následující 
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zasedání AS UHK a tam se podle VJŘ AS UHK zvolí náhradník. Navrhla hlasování o tomto 
návrhu, a to jako veřejné.  

V okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 24 senátorů (KAP 12 – 16:00 odešel 
dr. Smutek, v 16:20 s omluvou odešla doc. Málková, SK 12):  
 
Skrutátor Ivana Velčovská:  
 
Hlasováno: pro 24, proti 0, zdržel se 0. 
  
AS UHK žádá studentskou část akademických obcí jednotlivých fakult a ÚSP 
o nominaci náhradníka delegáta UHK do SK Rady VŠ a tuto nominaci v písemné 
formě se souhlasem kandidovaného předložit AS UHK nejpozději do 17.10.2012, 
do 12:00h.  
 

Další body do Různého nebyly.  

Usnesení z 15. zasedání AS UHK: 

Akademický senát UHK na svém 15. zasedání dne 26.9.2012 přijal usnesení: 

1. AS UHK po projednání schválil návrh na jmenování členů Vědecké rady UHK pro 
období 2012 – 2016 předložený prof. RNDr. Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., 
rektorem UHK.   

2. AS UHK projednal a vyjádřil souhlas s uzavřením Smlouvy o zřízení věcného 
břemene č. 918/2012 mezi UHK a Statutárním městem Hradec Králové z důvodu 
vybudování nové vodovodní přípojky k budově UHK na ul. Víta Nejedlého, ve znění 
předloženém prof. RNDr. Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., rektorem UHK.   

3. AS UHK po projednání schválil novelu VJŘ AS PdF ve znění předloženém dr. 
Víškou, proděkanem PdF. 

4. AS UHK vyhlašuje doplňovací volby do SK AS UHK za PřF UHK. Volby se budou 
konat ve dnech 25. a 26.10.2012. Pro přípravu a konání voleb ustanovil AS UHK 
volební komisi ve složení dr. Kühnová, dr. Radocha, Lenka Tesařová.  

5. AS UHK vzal na vědomí požádání studentské části akademických obcí jednotlivých 
fakult a ÚSP o nominaci náhradníka delegáta UHK do SK Rady VŠ. Tuto nominaci 
v písemné formě s přiloženým souhlasem kandidovaného je potřebné předložit 
p. Ivetě Vondráčkové, tajemnici AS UHK, nejpozději do 17.10.2012, do 12:00.  

 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování 
bylo v jednací místnosti přítomno 24 členů AS UHK. 
 

Hlasováno: pro: 24, proti: 0, zdržel se: 0.  

Usnesení AS UHK bylo přijato. 
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Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 24. 10. 2012, 13,30,  

zasedací místnost rektorátu UHK.                                            
                           

 
 

PaedDr. Karel Myška, Ph.D. 
předseda AS UHK 

 
doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.                                                               

místopředsedkyně AS UHK  
 

 

 V  Hradci Králové dne 26. 9. 2012, zapsala: Iveta Vondráčková 

 

 

https://www.uhk.cz/cs-cz/Stranky/person.aspx?login=myskaka1
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